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Medicatie-afhankelijke hoofdpijn

Algemeen
De neuroloog heeft geconstateerd dat u medicatie-afhankelijke hoofdpijn heeft. In deze fol-
der leest u wat medicatie-afhankelijke hoofdpijn is en welke behandelmogelijkheden er zijn.
 

Oorzaak van medicatie-afhankelijke hoofdpijn
Als u vaak hoofdpijn heeft, is het verleidelijk om hiervoor pijnstillers te gebruiken. Het gebruik
van één of een halve paracetamol per dag oogt tamelijk onschuldig, maar kan ernstige gevol-
gen hebben. U kunt namelijk bovenop de hoofdpijn die u al had, ook nog eens hoofdpijn krij-
gen doordat u langdurig pijnstillers gebruikt (zoals paracetamol, diclofenac, ibuprofen, morfi-
ne of migraine-middelen). Deze hoofdpijn noemen we medicatie-afhankelijke hoofdpijn. Met
langdurig bedoelen we langer dan drie maanden waarbij u op minstens 10 dagen van iedere
maand pijnstillers heeft gebruikt. Dit geldt zowel voor gewone pijnstillers (zoals paracetamol,
ibuprofen en diclofenac) als voor migraine-middelen (triptanen).

Verschijnselen van medicatie-afhankelijke hoofdpijn
Bij medicatie-afhankelijke hoofdpijn hebben de meeste mensen in eerste instantie af en toe
aanvallen van migraine of spierspanningshoofdpijn. Omdat men steeds vaker en meer pijn-
stillers gaat slikken, neemt de hoofdpijn na een paar maanden toe en ontstaat dagelijks
hoofdpijn. De duidelijke aanvallen van migraine of spierspanningshoofdpijn zijn dan meestal
verdwenen. De hevigheid van de hoofdpijn wisselt meestal.
 
Om te constateren of u daadwerkelijk medicatie-afhankelijke hoofdpijn heeft, is het hoofd-
pijndagboek erg belangrijk. Als hieruit blijkt dat u op meer dan tien dagen in de maand een
pijnstiller gebruikt (dus op meer dan twee dagen in de week), dan zou u medicatie-afhankelij-
ke hoofdpijn kunnen hebben.
 

Behandeling van medicatie-afhankelijke hoofdpijn
De enige behandeling om van deze hoofdpijn af te komen, is door te stoppen met het gebruik
van alle pijnstillers (inclusief de triptanen). Indien u morfineachtige pijnstillers gebruikt, zult u
deze medicijnen eerst moeten afbouwen. U mag in ieder geval twee maanden lang geen pijn-
stillers gebruiken. Vaak zorgt dit ervoor dat de hoofdpijn in de eerste twee à drie weken erger
wordt. Ook kunt u misselijk worden. De neuroloog kan u eventueel medicijnen voorschrijven
tegen de misselijkheid. Ook is het belangrijk dat u voldoende rust en voldoende drinkt. Na
twee à drie weken merkt u langzaam verbetering.
 
Na ongeveer twee maanden keert het oorspronkelijke hoofdpijn-patroon vaak weer terug. De
neuroloog zal samen met u bekijken op welke manier deze hoofdpijn het beste behandeld
kan worden.
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De periode dat u stopt met het gebruik van pijnstillers is erg intensief. Daarom is het raad-
zaam om in overleg met mensen in uw omgeving (bijvoorbeeld uw gezin en de bedrijfsarts)
te overleggen wanneer u gaat stoppen met het gebruik van pijnstillers.
 

Vereniging Hoofdpijnnet
Er is een patiëntenvereniging voor mensen met hoofdpijn: de vereniging Hoofdpijnnet. Op 
www.allesoverhoofdpijn.nl vindt u uitgebreide informatie over verschillende soorten hoofd-
pijn.
 

Uw privacy en onze geheimhouding
Om u de beste zorg te kunnen geven, hebben wij gegevens van u nodig. Deze gegevens leg-
gen wij digitaal vast en beveiligen wij goed. Wij gaan zorgvuldig om met deze gegevens en
houden ons aan de wet- en regelgeving. Dit betekent onder andere dat al onze medewerkers
een geheimhoudingsplicht hebben en u als patiënt recht heeft op privacy. Uitgebreide infor-
matie over uw privacy, rechten en plichten vindt u in de folder 'Uw rechten en plichten als pa-
tiënt'. Deze folder kunt u raadplegen op folders.slingeland.nl.
 

https://allesoverhoofdpijn.nl/
https://folders.slingeland.nl/folders/folders?action=downloadpdf&folderid=688
https://folders.slingeland.nl/folders/folders?action=downloadpdf&folderid=688
https://folders.slingeland.nl/

